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Volitve v SZDL pred vrati
Z občinsko volilno konferenco 

SZDL bodo v mesecu novembru 
zaključene kadrovske in vsebin
ske priprave na volitve, ki v tem 
času potekajo na terenu (v KS, 
DPO, društvih... .)• Minilo je ob
dobje dveh let, ki je kratko, pa

vendar se da v tem obdobju oce
niti koliko smo uspešno ali pa 
manj uspešno načrtovali in ures
ničevali naloge, ki so bile po
stavljene pred SZDL kot organi
zacijo, ki združuje najrazličnejše 
interese delovnih ljudi in obča

nov in se zavzema za uresniče
vanje njihovih življenjskih inte
resov ter jih usmerja k skupnim 
družbenim ciljem.

Za preteklo mandatno obdobje 
bomo ocenili, kako so se za ures
ničitev posameznih programov 
angažirali posamezni organi 
SZDL in posebno priznanje ali 
kritiko izrekli tistim posamezni
kom, ki so različno uspešno 
uresničevali program SZDL.

SZDL bo učinkovita in uspeš
na le takrat, če se bo tesneje po
vezala z ljudmi na terenu, z vse
mi subjekti političnega in sa
moupravnega organiziranja v 
sleherni sredini, da bo bolj tan
kočutna do posameznih proble
mov, ki tarejo občane, jim bo 
prisluhnila in se Zavzemala za 
dosledno uresničevanje večinske 
ljudske volje. Le na ta način bo 
imela svojo veljavo in ugled.

V času vse težje gospodarske 
situacije, ko življenjski standard, 
ki ni bil pridobljen na račun de
la, rapidno pada, bo SZDL mo
rala biti tista, ki bo občane pri
tegnila, jim vlila optimizem in 
jim vrnila zaupanje v nadaljnji 
razvoj, ki bo v bodoče temeljil 
na dodatnih odrekanjih v upanju 
in s ciljem, da se izkopljemo iz 
obstoječih gospodarskih težav.

Zato je SZDL na vseh ravneh 
dobila zadolžitev, da sodeluje, 
usmerja in vodi aktivnosti pri 
razreševanju gospodarske stabi
lizacije. Gre za to, da vsi delov
ni ljudje in občani upoštevamo 
skupne dogovore, da ne prepusti
mo situacije malodušju in kriti- 
zerstvu nekaterih posameznikov 
in posameznih sredin. Prav v 
SZDL lahko uresničimo naše 
mnenje in zahteve po boljšem in 
kvalitetnejšem delu ter večji od
govornosti posameznikov na od
govornih gospodarskih in politič
nih dolžnostih.

Vsi vemo, da to brez boljšega 
in bolj organiziranega dela ter 
brez večje odgovornosti ne bo 
šlo.

Samoupravni socialistični raz
voj, ki smo ga gradili in je bilo 
zanj prelite mnogo krvi, je kot 
glavna postavka v planu SZDL. 
Za njegovo dosledno uresničeva
nje se bomo morali boriti na sle
hernem koraku, po drugi strani

pa se bomo morali preko obsto
ječega delegatskega in politične
ga sistema v SZDL konkretno zo
perstaviti slehernemu pojavu in 
primeru posameznikov ali orga
nov, ki rušijo in spodkopavajo 
razredne temelje samoupravnega 
socializma.

V tem trenutku, ko se priprav
ljamo na volitve v organe SZDL, 
tako v KS kot na nivoju občine, 
moramo omogočiti ljudem, da iz
berejo najbolj demokratično ob
liko, na osnovi katere bodo iz
brali za vodstva in v članstvu 
omenjenih organov SZDL takšne 
občane, ki se bodo pripravljeni 
maksimalno angažirati za izpe
ljavo revolucionarnih ciljev sa
moupravnega socializma.

Prav gotovo delovnim ljudem 
in občanom naše občine ni vse
eno, kakšni ljudje bodo v na
slednjem mandatnem obdobju 
vodili organizacijo SZDL, zato 
pričakujemo v tej smeri maksi
malno angažiranje. Dobri in kva
litetni kadri so prav gotovo po
roštvo za naš skupni pozitivni in 
hitrejši družbeni razvoj.

OK SZDL Šentjur

Iz današnje 
vsebine...
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OD TU IN TAM...
V nedeljo, 28. avgusta, je bilo na Prevorju in v Loki 

slovesno, saj so tu počastili svoj krajevni praznik. V Loki 
je bila predana v uporabo cesta iz Žusma proti Voljčji jami 
in za to priložnost tudi uredili tamkajšnje pokopališče.

Na Prevorju je domače gasilsko društvo praznovalo 10- 
letnico svojega obstoja, razvili prapor ter pridobili novo čr
palko in podelili gasilska priznanja prizadevnim članom.

V obeh KS so podelili tudi krajevna priznanja najbolj 
aktivnim krajanom.

— Od 1. do 4. septembra je v organizaciji RK ZSMS v 
Mariboru potekala mladinska politična šola, v kateri je pri
sostvovalo tudi nekaj mladincev iz naše občine. Predavanja 
na politični šoli so bila izredno zanimiva in so se odvijala 
v obliki okroglih miz. Predavatelji na tej štiridnevni šoli so 
bili priznani politični in družbeni delavci, rped njimi Mitja 
Ribičič, Aleksandra Korenhauser, dr. Vekoslav Grmič in 
drugi.

— V petek, 9. septembra, je OO ZSMS Slatina pri Po
nikvi organizirala pohod na najvišji vrh — Triglav. Pohoda 
so se udeležili pretežno brigadirji MDB Miloš Zidanšek.

— Občinski konferenci OK ZSMS Šentjur in Celje sta
organizirali nočni pohod po kurirskih poteh iz Planine pre
ko Bohorja do Podsrede, kjer so mladinci — udeleženci po
hoda prisostvovali proslavi občinskega praznika Šmarje pri 
Jelšah. Pohoda se je udeležilo 24 mladincev.

— Pred nekaj časa je delovna organizacija LI «-Bohor«
uredila okolje ob furnirnici in mehanični delavnici ter na
mestila dva lovca maščob z namenom preprečiti odtok ma
ščob v Voglajno.

— V stari turnirski hali je LI »-Bohor« postavil nov 
stroj za tretinjanje furnirske hlodovine. Furnirska hlodovina 
tako domačih kakor tudi eksotičnih vrst postaja vedno tanj
ša. Da bi omogočili racionalnejše izkoriščanje te hlodovine, 
da bi zmanjšali odpadek, je DO LI »Bohor« naročila ta so
dobni stroj, ki veliko bolj ekonomično pripravi hlodovino za 
rezanje na furnirskih nožih. Ker je stroj lociran v starem 
furnirskemi skladišču, se je 14. septembra pričelo z gradnjo 
nadstrešnice za potrebe skladiščenja furnirja.

— Na Boču je potekalo predvojaško usposabljanje mla
dine, ki ne, obiskuje srednjih šol. Usposabljanje traja od 5. 
do 22. septembra in se ga udeležuje 50 mladincev iz naše 
občine. Usposabljanje sta organizirala oddelka za ljudsko 
obrambo občin Šentjur in Šmarje.

— V naslednjem mesecu bodo v naši občini potekale 
volilno-programske konference OO ZSMS.

— Na 16. mednarodnem sejmu obrti v Celju razstavlja
jo tudi šentjurski obrtniki. Tako razstavlja 20 obrtnikov 
oziroma članov obrtnega združenja Šentjur. Med njimi sta 
tudi Marija in Edvin Tovornik, ki sta prejela zlato odličje 
za kakovost izdelkov industrijske elektronike, ki nadomešča 
uvoz.

Nekateri od članov obrtnega združenja bodo svoje ek
sponate razstavljali na inovatorski razstavi v Štorah. To so ■ 
Franc Gajšek, ki bo tudi zastopan na sejmu v Grazu, Oset 
Silvo in Soline Edi.

Šentjurski portret
IZVIRNO LIKOVNO 
USTVARJANJE

V današnjem času, ko smo pri
če hitremu spreminjanju okolja, 
se je tudi kmet Jože VODEB kot 
likovni ustvarjalec obrnil k na
ravi kot edinemu in večnemu vi
ru ustvarjalnih pobud.

Jože VODEB, dobro znan kmet 
v Gorici pri Slivnici, se je rodil 
pred 72 leti. Jože je zanimiva 
osebnost, to je človek, ki ne mi
ruje.

V današnjem portretu nimam 
namena, da bi ga predstavil kot 
kmeta, ampak kot izvirnega li
kovnega ustvarjalca, človeka, ki 
ozko povezuje svoje vsakdanje 
delo z ustvarjanjem.

Jože VODEB je kol slikar iz
redno izviren — neposreden — 
popolen samorastnik. To je sli
kar, ki je svojo likovno nadarje
nost razvil samo z delom, pribli
žal se je ljudem in presenetil s 
svojo slikarsko razsežnostjo. Po
stal je naš. Njegova platna sa 
bogata, s toplim koloritom.

Sam pravi, da nima nobene 
likovne izobrazbe, slika iz potre
be, ker je to močnejše od njega. 
Prvo svoje platno je naslikal le
ta 1964. Učil se je na reproduk
cijah slovenskih impresionistov. 
Navdušeno govori o Groharja, 
Van Goghu, Perku in drugih, 
pravi, da so mu njihove repro
dukcije likovna šola. Govorica 
njegovih slik je popolna. Jože 
slika, ko mu dovoli čas, največ 
v zimskem času. Pri slikanju že
li biti sam, ker ustvarja v po
polni tišini. Spoznal sem ga kot 
ustvarjalnega človeka, ki se lo
teva dela z velikim entuziazmom 
in svoje ustvarjalne zamisli po
skuša uresničiti na platnu. 
Osnovni motiv njegovih del je 
pokrajina, v kateri živi, izražena 
je z izredno bogatim koliritom, 
s čustveno povezanim preobliko
vanjem pejsaža.

Jože VODEB kot slikar stop
njuje notranjo ali dramaturško 
napetost spontanega slikarja, kar 
bi lahko opredelil s tem, da je 
forma pogojena z občutjem in 
ne občutje s formo.

Njegova razstava v veterinar
ski postaji v Šentjurju je bila 
doživetje za nas vse. Ob tej pri
liki mu čestitamo in želimo še 
veliko prijetnih slikarskih sre
čanj z njim.

Goce Kalajdžiski

Zaključek ZMDA Kozjansko '83
V soboto, 27. avgusta, je z delom končala zvezna mladinska 

delovna akcija Kozjansko 83.
Letošnji delovni rezultati so bili preseženi za 3 milijone din. 

Poleg rednega dela so brigadirji pomagali domačinom Šentvida pri 
kmečkem delu in uredili brigadirsko naselje Jože Perčič.

V letošnji akciji so imeli brigadirji poleg rednega dela razgi
bano popoldansko dejavnost, redno so se srečevali z domačini, z bri
gadirji naše MDB Miloš Zidanšek, skrbeli za kulturno življenje in 
podobno.

Na~ ZMDA Kozjansko 83 so sodelovale brigade iz Črne gore, 
Srbije, Hrvatske, Vojvodine ter Bosne in Hercegovine, skupno je bilo 
v vseh izmenah 12 brigad z okoli 500 brigadirjev. Skupna vrednost 
njihovega opravljenega dela znaša 1427 milijonov din.

USPEŠNO OPRAVLJENO DELO

V začetku septembra se je iz ZMDA Delibatski pesak vrnila 
mladinska delovna brigada Miloš Zidanšek. Brigado je sestavljalo 60 
mladink in mladincev.



Praznovali smo na 
Kalobju

Osrednja prireditev ob našem 
občinskem prazniku je bila 14. 
avgusta na Kalobju. Slavnostni 
govornik je bil tov. Ivan Jager 
— predsednik izvršnega sveta 
Skupščine občine Šentjur.

Ob občinskem prazniku so bi
le podeljene plakete »48. avgust« 
delovni organizaciji TOLO ob 
25-letnici obstoja, Stanku Feldi- 
nu iz Cestnega podjetja Celje 
ter Krajevni skupnosti Kalobje 
in priznanja »18. avgust«, ki so 
jih prejeli: Franc Krampi, Bran
ko Sekirnik, Jože Zupanc, Gvido 
Virant, Franc Salobir, Avgust

Oset in GG Celje — TOK Šent
jur.

Istočasno so bila podeljena 
odlikovanja SFRJ. Red dela s 
srebrnim vencem sta prejela An
ton Kukovič in Stanko Arzen
šek st.

Stane Kozjan je prejel prizna
nje republiškega sekretariata za 
LO za delo na področju SLO in 
DS.

V kulturnem programu so so
delovali pevski zbor skladateljev 
Ipavcev iz Šentjurja in rogisti 
Zveze lovskih družin iz Celja.

Praporji — simbol naše tradicije

Aktualno!
V četrtek, 1. septembra 1983, so se v občini Šentjur sestali 

predstavniki občin Šmarje, Lendava, Lenart in Šentjur s predstavniki 
komisije za manj razvite pri IS SRS. Obravnavali so problematiko 
manj razvitih občin v smeri srednjeročnega razvoja 1981 — 85. Ugo
tovili so, da se prizadevanja za hitrejši razvoj manj razvitih občin 
vse bolj odmikajo. Kljub stabilizacijskim prizadevanjem bomo morali 
v manj razvita območja vlagati več sredstev, da bomo sledili razvoju 
v SRS. Občina Šentjur je po vseh kazalcih razvoja na repu lestvice 
razvitih vseh slovenskih občin, kar pogojuje, da bomo morali upo
rabiti vse sile za nadaljnji razvoj.

V okviru priprav na 8. sejo CK ZKS, ki bo obravnavala ures
ničevanje stabilizacijskih nalog, je bila seja OO ZKS Alpos — TOZD 
Oprema, kateri sta prisostvovala izvršna sekretarja CK ZKS tov. Ivo 
Marenk in Josip Košuta.

Komunisti Alpos — TOZD Oprema so skušali z odkrito in pre
prosto besedo prikazati svoje težave in aktivnosti, kako se z njimi 
spopadajo. Istočasno pa povedali, katere nepravilnosti v drugih sre
dinah, okoljih in nivojih razburjajo delovne ljudi, ki vse glasneje 
terjajo odgovornost povzročitelja.

Z istim namenom je bila sklicana tudi seja aktiva komunistov 
neposrednih proizvajalcev.

VIZ ŠENTJUR
TOZD OSNOVNA ŠOLA »FRANJA MALGAJA«
ŠENTJUR PRI CELJU
bo vpisovala učence za 1. raz. za šol. leto 1984/85 dne

26. 9. 1983 od 8. do 11. ure
27. 9. 1983 od 15. do 17. ure
28. 9. 1983 od 8. do 11. ure

Vpisovali bomo otroke rojene leta 1977 in januar, februar, ma
rec in april 1978.

Starši pripeljite k vpisu svojega otroka, zraven prinesite otro
kov rojstni list in enotno matično številko.

Obujanje spominov na partizanska leta

Zadonela pesem preko Bohorja

Gostje in krajani na praznovanju



Praznik KS Blagovna
KS Blagovna je 10. in 11. sep

tembra praznovala svoj praznik. 
Datum praznika povezujejo z 
dograditvijo partizanske bolnice 
Zima, ki je sprejela prve ra
njence leta 1944.

Letošnji praznik je bil posebej 
slovesen, zato ker se je tovari
škega srečanja borcev in mladi
ne ob partizanski bolnici Zima 
udeležil tudi takratni zdravnik 
bolnice in rajona dr. Gabrijel 
Hrušovar Drago. Ob tej priliki 
je tovariš Drago prejel krajevno 
priznanje Blagovne za zasluge za 
razvoj kraja v najtežjih trenut
kih zgodovine.

Na srečanju so bili prisotni tu
di nekdanji aktivist iin oskrbo
valci bolnice ter nekdanji ra
njenci.

Drugi dan (11. 9.) je bila slav
nostna prireditev pri osnovni šo
li. Ob tej priliki so bila pode
ljena krajevna priznanja aktiv
nim krajanom in nagrade naj
boljšim učencem osnovne šole na 
Blagovni.

V slavnostnem govoru je bilo 
poudarjeno, da je KS Blagovna 
ena od najrevnejših krajevnih 
skupnosti v občini, zato so pred 
krajani velike naloge, da uredijo 
najnujnejše stvari, kot so: na
peljava telefona, modernizacija 
ceste in izgradnja trgovine.

Krajani so prepričani, da bo
do uspeli s svojimi akcijami, saj 
jim je do sedaj uspelo urediti 
nekaj problemov, posebej pa so 
dokazali, kako s skupnimi moč
mi in dogovori zgraditi dom na 
Selah. Še posebej so se izkazali 
člani gasilskega društva Lokar
je, ki so z minimalnimi družbe
nimi sredstvi funkcionalno uspo
sobili dom po programu.

PARTIZANSKA BOLNIŠNICA 
»ZIMA-«

Sektor «-ZIMA« je spadal pod 
sanitetni odsek IV. operativne 
cone in je obsegal področje med 
Celjem — Grobelnim — Poljča
nami — Konjicami in Vojnikom. 
To ozemlje je bilo izrazito pre
hodno področje med Pohorjem 
in Kozjanskim in zato se tu na
vadno večje partizanske enote 
niso zadrževale dalj časa. V ko
likor pa so se pojavile, so se 
morale kaj kmalu spopasti s 
sovražnikom, ki je imel v okoli
šu več močnih postojank.

Poleti 1944 so enote XIV. di
vizije, posebno še Bračičeva in 
Tomšičeva brigada, začele inten
zivno napadati železniško progo 
med Celjem in Mariborom. Pri 
teh akcijah so predstavljali ve
liko oviro ranjenci, ker jih je 
bilo potrebno transportirati prek 
več pomembnih komunikacij v 
oddaljene bolnišnice na Pohorje 
'ali pa na Kozjansko. Zato je 
štab XIV. divizije junija 1944 
zadolžil sekretarko okrajnega 
komiteja KPS Milico Gabrovec 
— Lenko, naj na tem področju 
organizira gradnjo bolnišnice. V 
izbiro kraja in način gradnje se 
v štabu niso spuščali, obljubili 
pa so poslati izkušeno gradbeno 
ekipo.

Po ogledu terena so se aktivi
sti odločili zgraditi bolnišnico v 
razsežnem gozdu Šohta. Zaradi

specifičnosti ozemlja so se odlo
čili za izgradnjo podzemnega 
bunkerja, ker je le maksimalna 
konspiracija omogočala varnost 
in sigurnost ranjencev.

Z gradbenimi deli so pričeli 
junija 1944. Za mesto gradnje so 
določili okoli osem metrov širok 
in tri metre globok jarek z na
gibom navzdol, po katerem je 
teklo nekaj vode. (Domačini 
imenujejo tak jarek »zlaka«.) 
Lokacija je bila odlično izbrana, 
saj je bilo na samem mestu do
volj vode in sam objekt so lah
ko najbolje zamaskirali. Že ta
koj v začetku so se organizator
ji zavedali pomembnosti konspi
racije in zato so borcem Brači
čeve brigade, ki so prišli gradit 
postojanko, ob prihodu zavezali 
oči, da niso mogli ugotoviti lo
kacije. Pristop na gradbišče pa 
so imeli le nekateri najzaneslji
vejši aktivisti. Gradbeni mate
rial so zbirali v širši okolici, naj
več ga je prispeval Stanko So- 
din. Brata Štefan in Franc Ko- 
štomaj sta dovažala gradbeno 
gradivo v bližino postojanke. Od 
tu naprej so ga na gradbišče no
sili Anton Ofič — Pavle, Kova
čič — Pavle in brata Koštomaj. 
Ti so graditeljem prinašali hra
no in vse drugo. Po končanih 
delih se je gradbena ekipa vrni
la v Bračičevo brigado, do konca 
pa je v postojanki ostal Cvetko 
Černigoj.

Pri vhodu je bil bunker visok 
dober meter, širok tri in dolg 
štiri metre. Po dolžini se je z na
klonom hriba dvignila tudi viši
na strehe, tako da je bilo na 
drugem koncu bunkerja mogoče 
postaviti dva pograda, enega 
nad drugimi. Stene so bile iz 
okroglic, streha pa iz desk, po
loženih ena vrh druge in so jih 
prekrili s strešno lepenko in z 
dobro pedjo zemlje. Vsake dva 
do tri dni so morali zaradi čim 
popolnejše kamuflaže v zemljo 
na strehi na novo zatikati rast
linje, ker se je prejšnje začelo 
sušiti. Ker je bila bolnišnica 
grajena sredi poletja in v suhem 
vremenu, je enostavna streha iz 
desk in zemlje začela ob prvem 
jesenskem dežju prepuščati. 
Kljub velikemu prizadevanju 
osebja tega niso niso mogli pre
prečiti.

V bunker so postavili osem 
postelj, tako da je imela bolniš

nica kapaciteto do 23 ranjencev. 
Domači aktivisti so z veliko pri
zadevnostjo opremili postojanko 
še s štedilnikom, posodo, odeja
mi, sanitetnimi potrebščinami in 
vsem potrebnim. Po sredini bol
nišnice so skopali jarek za vo
do, ki so ga razširili v tolmun, 
s čimer so si zagotovili vedno 
dovolj sveže vode. Dohod v po
stojanko je bil samo od spodaj 
po jarku z vodo, kar je bilo po
membno zlasti pozimi, ko je bilo 
mogoče kljub snegu neopazno 
priti v postojanko.

Avgusta 1944 so iz XIII. bri
gade poslali na sektor »Zima« 
dr. Gabrijela Hrušovarja - Dra
ga, ki je  bil zadolžen za celotno 
organizacijo sanitetne službe na 
tem področju. Zaradi že ome
njenih specifičnosti terena se je 
odločil, da bodo tudi v naprej 
na tem terenu kot edini na Šta
jerskem gradili sistem podzem
nih postojank. Da je bil tu tak 
sistem gradnje pravilen, doka
zuje dejstvo, da Nemcem kljub 
stalnemu in intenzivnemu iska
nju postojank ni uspelo ujeti ni
ti enega ranjenca.

Zunanjo zvezo »Zime« so 
vzdrževali poleg dr. Gabrijela 
Hrušovarja — Draga še inten
dant Anton Ofič — Pavle in od 
oktobra dalje še Jože Kolar kot 
kurir. Za prevzem ranjencev, 
hrane, sanitetnega materiala in 
ostalega so oragnizirali javke v 
Zastanku pri Zabičajnikovih, po 
partizansko »pri Ančki«, v Hra
stniku pri Sitarjevih, po domače 
»pri Grilcu« in pri Blaženku, v 
Svetelki pa pri Antonu Jesene-

ku, po domače »Za selom«. Javko 
sektorja so organizirali v Mari
ja Dobju pri Kolarjevih, po do
mače »pri Jelenškovih«. Javke 
so običajno delovale od 21. do 4. 
ure zjutraj.

Aktivistom je uspelo zelo do
bro organizirati teren, tako da 
je bila preskrba bolnišnice z 
vsem potrebnim zelo dobra. Pri 
zbiranju hrane in priboljškov za 
ranjence se je zelo izkazala te
renska organizacija SPŽZ, ki jo 
je v tem času prizadevno vodi
la Alojzija Jesenek. Bolnišnica 
je bila ves čas dobro založena 
tudi z ustreznimi sanitetnimi po
trebščinami, ki so jih po ilegal
nih kanalih nabavljali Stanko 
Sodin, Ferdinad Kukovič, Aloj
zija Jesenek in drugi.

Za zaloge in ostale potrebšči
ne so zgradili približno 50 me
trov od »Zime« dobro skrit 
manjši bunker. Oktobra pa so 
pričeli v Jesenekovem gozdu v

Dr. Gabrijel Hrušovar-Drago sprejema plaketo KS Blagovna

bližini Marija Dobja graditi ve
lik rezervni bunker, v katerega 
naj bi prenesli ranjence v pri
meru nevarnosti izdaje ali od
kritja postojanke.

Zaradi varnosti so v bolnišni
ci podnevi spali, oziroma sta bi
la ukazana strogo mirovanje in 
tišina. Kuhanje, pranje in drugo 
delo so opravljali ponoči, med
21. in 4. uro zjutraj. V tem času 
so tudi hodili na javko po ra
njence in hrano ter ostali mate
rial. Kuharica Marija Gregl je 
skrbela, da je bilo v postojanki 
vedno dovolj okusno pripravlje
ne hrane. Za primer nevarnosti 
in hajk pa so si pripravili zalo
go keksov in suhega peciva, da 
ranjenci ne bi trpeli lakote. Za 
kurivo so uporabljali le dobro 
suha in gladka bukova drva, ka
tera so največ nabavljali na Ta- 
niku pri Šolincu, po domače »pri 
Jozlu«.

V »Zimi« so se zdravili samo 
težki ranjenci v glavnem iz enot 
XIV. divizije, nekaj pa je bilo 
tudi kurirjev in aktivistov. Umr
ljivost ranjencev je bila zelo 
nizka, saj so kljub težkim po
škodbam v bolnišnici umrli le 
štirje, katere so pokopali v ne
posredni bližini bolnišnice.

Proti koncu leta 1944 se je v 
okolici razvedelo, da je nekje v 
Šohti partizanska bolnišnica. S 
tem se je zelo povečala možnost 
izdaje in seveda možnost, da 
Nemci odkrijejo bolnišnico. V 
začetku januarja 1945 so zato 
ranjence prenesli v druge posto
janke sektorja »Zime« in bol
nišnico opustili. Kako pravilen 
je bil ta ukrep, se je izkazalo že 
okoli 15. januarja, ko so Nemci 
postojanko odkrili, vendar v njej 
razen nekaj šopov slame niso na
šli ničesar.

Poleg te bolnišnice, ki je bila 
na tem področju prva, so od je
seni 1944 pa do osvoboditve 
zgradili še postojanke na Tol
stem vrhu, pri Juriju Grašiču na 
Starih Slemenih nad Žičkim sa
mostanom in v bližini Loč.

V vseh postojankah sektorja 
»Zima« se je od julija 1944 do 
osvoboditve zdravilo okoli 120 
ranjencev — borcev v glavnem 
iz Bračičeve, Tomšičeve in Šer
cer j eve brigade ter nekaj kurir
jev in terencev.



Pridelovanje pšenice
Pšenica je ena najpomembnej

ših poljščin. Po obsegu pridelo
vanja je takoj za koruzo, med
tem ko ostala žita močno zaosta
jajo. Do nedavnega smo na na
šem območju pridelovanje pšeni
ce precej opuščali na račun ko
ruze, ki je bolj ustrezala proiz
vodni usmeritvi in je dajala več
ji dohodek. Zaradi vedno večjega 
povpraševanja po pšenici doma 
in v svetu, ki je glavno krušno 
žito in jo uvrščamo med zelo po
membne strateške surovine, so 
se ekonomski pogoji pridelova
nja precej izboljšali. Pridelova
nje pšenice je vedno bolj intere
santno (ugodnost zamenjave za 
koruzo), poleg tega pa dobimo še 
en strniščni posevek in upošte
vati moramo tudi, da je zelo do
brodošla v kolobarju. Če takoj 
po setvi posejemo v strnišče 
zgodnji hibrid koruze, lahko v 
jeseni pričakujemo 400 q kvali
tetne voščenozrele silažne koru
ze. Za doseganje visokih pridel
kov moramo izvajati osnovne 
agrotehnične ukrepe. Pšenica je 
najrodovitnejše žito, zato jo se
jemo na najboljše njive v kolo
barju za okopavinami. Slabo 
uspeva za drugimi žiti, ravnota- 
ko pa je ni priporočljivo sejati 
v preorano deteljišče ali celino.

Pšenici praviloma gnojimo sa
mo z mineralnimi gnojili. Kalij 
in fosfor se le malo izpirata, iz
boljšujeta pa prezimitev in od
pornost na bolezni, zato damo 
celoten odmerek teh gnojil pred 
setvijo. Priporoča se, da polovico 
obroka zaorjemo, polovico pa 
zabranamo. V jesenskem obroku 
gnojenja naj ne bo več kot 20 — 
40 kg dušika.

Za osnovno gnojenje pred set
vijo predlagamo naslednje od
merke gnojil:
400 — 500 kg/ha NPK 9:18:18 ali 
400 — 500 kg/ha NPK 6:18:18 ali 
400 — 500 kg/ha PK 20:20

Pri nitrofoskalih pazimo, da

ne damo ob setvi preveč dušika, 
manjkajoči fosfor in kalij pa do
damo pri dognojevanju v drugi 
polovici februarja z ustreznim 
nitrofoskalom.

Priporočamo sorte pšenice :
Prednost imajo rodovitne in 

odporne sorte. Strokovna služba 
je pripravila seznam najprimer
nejših sort pšenice po proizvod
nih enotah. Pridelovalcem pripo
ročamo zamenjavo semena in 
nabavo semenske pšenice v trgo
vinah KK Šentjur. Primerne 
sorte za setev po področjih: 
Ponikva, Dramlje, Šentjur (moč- 
vanka, NS-rana, baranjka) ; 
Planina, Slivnica (dika, baranj
ka, balkan).

Pogoji za pogodbeno pridelo
vanje pšenice:
— Odkupna cena pšenice se ob

likuje po dogovorjenih cenah 
pšenice letine 1984 na območ
ju SFR Jugoslavije.

— Pridelovalec lahko zamenja 
pšenico za koruzo v količin
skem razmerju 1:1 ali pa 
vrednostno 1:1,3 v korist pše
nice.

— Republiški regres za semen
sko pšenico pripada pridelo
valcu v višini 10 dinarjev po 
kg pšenice in pa 1 din po kg 
za nabavo gnojila s pogojem, 
da uresniči pogodbo. 
Pridelovalcem pšenice, ki bo

do izpolnili pogodbene obvezno
sti, se iz občinskih sredstev pri
znajo še dodatne stimulacije:
— regresiranje semena 2,50 din 

/kg zn 300 kg/ha
— regresiranje mineralnih gno

jil 2,50 din/kg za 450 kg/ha
— regresiranje stroškov kombaj- 

niranja 500 din/kg
— pridelovalcu, ki po dogovoru 

pripelje pšenico na odkupno 
mesto ali direktno v silos, se 
priznajo še stroški prevoza.

STROKOVNA SLUŽBA
t o k  — Še n t ju r

Turistične 
prireditve na 
Planini

Dne 4. 9. 1983 je Turistično 
društvo Planina organiziralo že 
tradicionalno turistično priredi
tev, ki je bila tokrat že četrta po 
vrsti.

Prireditev se je začela ob 14. 
uri z otvoritvijo dveh razstav v 
prostorih kulturnega doma na 
Planini.

Lovska družina »Bohor« Pla
nina je pripravila svojo prvo po
vojno razstavo lovskih trofej, 
orožja, lovske opreme, izredno 
lepo zbirko pokalov in priznanj 
za dosežene uspehe ter foto-do- 
kumentacije. Obiskovalci so si 
lahko ogledali tudi več zanimi
vih barvnih filmov o življenju 
divjadi v naših krajih.

Drugo razstavo, o življenju in 
delu planinske pisateljice Anike 
Wambrechtsamer ob 50-letnici 
njene smrti, je pripravilo 
stično društvo Planina.

Obiskovalci so si lahko 
dali večino njenih del, rokopise, 
pisma ter foto-dokumentacijo. 
Namen te razstave je bil prika
zati pisateljico mlajšim rodovom 
v pravi podobi.

Obe razstavi sta bili odprti tri 
dni, obisk je bil zelo dober. Isti 
dan je bila še kulinarična raz
stava, pripravil pa jo je aktiv

kmečkih žena iz Planine. Raz
stavljene domače kulinarične 
specialistete je bilo mogoče tudi 
kupiti.

Osrednji del turistične prire
ditve je bil tudi tokrat tekmo
vanje v žaganju z motorno in 
ročno žago.

Tekmovanje je pripravilo GG 
Celje — TOK Šentjur — obrat 
Planina. To tradicionalno tek
movanje je tudi letos privabilo 
veliko število tekmovalcev, zla
sti pa gledalcev.

Vsi tekmovalci so prejeli na
grade, najuspešnejši pa še poka
le oziroma priznanja.

Turistično društvo je pripravi

lo tudi bogat srečolov, ki so ga 
s svojimi prispevki omogočile 

.številne delovne organizacije v 
občini in regiji in ob tej priliki 
se Turistično društvo Planina 
zahvaljuje za prispevke delov
nim organizacijam:
AUREA — Gorica pri Slivnici, 
Elegant Šentjur, Moda Šentjur, 
Merx Planina, Metka Kozje, De
kor Kozje, Cinkarna Celje, Aero 
Celje, Semenarna Celje, EMO 
Celje, Tkanina Celje, Jutranjka 
Sevnica in Lisca Sevnica.

Za veseli del prireditve je po
skrbel ansambel Braneta Klav
žarja iz Celja, ki redno sodeluje 
na naših prireditvah.

Razstava konj pasme haflinger
3. in 4. septembra je bilama Brdu pri Kranju organizirana prva 

slovenska razstava konj pasme haflinger. Namen razstave je bil, da 
se javnosti prikažejo prednosti in vsestranske uporabnosti konj ome
njene pasme.

Med razstavljalci na Brdu so bili udeleženi tudi konjerejci na- 
š eobčine. Enoletna žrebica Linda, last Slejka Slavka iz Dramelj, je 
dobila visoko strokovno oceno od mednarodne komisije, ki je ocenje
vala razstavljene živali. Osvojila je drugo mesto v republiki, v svoji
kategoriji.

G. K.

Regijska živinorejska razstava

V četrtek, 8. septembra, je bila v Šentjurju regijska živinorej
ska razstava lisastih govedi, konj in ovac. Razstavo so organizirali 
Kmetijski kombinat Šentjur — TOK, Kmetijski kombinat Šmarje pri 
Jelšah, Kmetijska zadruga Laško, Savinjska dolina in Celje, Merx 
in Hmezad.

Razstava je bila pred veterinarsko postajo, kjer je bilo raz
stavljenih okoli 120 krav lisaste pasme, 20 konj in 20 ovac.

Ob tej priložnosti so organizatorji pripravili še povorko, na ka
teri so prikazali stara kmečka opravila, aktiv kmečkih žena in de
klet pa je razstavljal svoje kulinarične dosežke ter razne domače 
specialitete in jedi iz krušne peči. V prostorih veterinarske postaje 
se je s svojimi likovnimi deli predstavil kmet iz Gorice pri Slivnici 
Jože Vodeb.

Ob zaključku razstave so organizatorji pripravili revijo konj 
pasme lipicanec in haflinger.

G. K.



Grobovi v plevelu
Smo sredi letne sezone, ko sta 

narava in vreme v naj lepšem ze
lenju in toplini. Vse okrog nas 
je delovno vzdušje, zagnanost in 
borba za lepši jutrišnji dan.

Toda če pogledamo na šent
jursko pokopališče, pa je situa
cija popolnoma drugačna. Gre za 
vprašanje urejenosti grobov in 
okolja okrog njih. Naša DO je 
sicer upravi j alec in vzdrževalec 
pokopališča, vendar kljub pičlo 
odmerjenim finančnim sred
stvom lahko vzdržuje le glavne 
poti splošna parkovne površine 
in delno tudi objekte na poko
pališču. Ob teh rednih delih pa 
ugotavljamo, da nekateri grobo
vi niso redno vzdrževani, neka
teri pa še celo za Dan mrtvih 
ne. Poleg tega je precej spome
nikov in nagrobnih okvirjev do
trajanih, kar še bolj kvari videz. 
Manjkajo tudi obeležja z napisi 
ali so sploh nevidna. Vsak last
nik groba je na podlagi odloka- 
o pokopališkem redu za pokopa
lišča na območju občine Šentjur 
pri Celju dolžan redno vzdrže
vati in skrbeti za red na poko
pališču.

Vsako slovo je težko, še težje 
pa je slovo ob grobu svojih naj
dražjih. Z bolečino v srcu se po
slavljamo od svojcev, jih obsipa
mo z najrazličnejšim cvetjem in 
bogatimi venci ter nenazadnje 
postavimo tudi bogat nagrobnik 
v znak spoštovanja in spomina 
na pokojnike. Toda, kaj pomeni
jo bogato cvetje in venci ob k r
sti, če le-to v kratkem času ove
ne, kaj pomeni bogat in lep na
grobnik, ki ga popači neočiščen 
grob, porasel s plevelom skozi 
vse leto.

Vidni pa so primeri, ko je še 
tako majhen grob s skromnim 
križem lepo urejen in v cvetju,

zraven pa se bohoti velik grob 
z bogatim in velikim spomeni
kom ves v plevelu. Ali je to spo
štovanje do umrlih svojcev? 
Prav zaradi tega si velja za ved
no zapomniti besede, izpisane na 
vhodnem zidu pokopališča.

Poleg tega ugotavljamo pri 
vodenju pokopališke evidence, 
da nekateri lastniki grobov 
kljub večkratnem obveščanju ne 
plačujejo redne najemnine za 
grobove. Po novem uvajamo po
godbeni sistem najemanja gro
bov, to pa vsled tega, da smo ve
zani samo na enega lastnika gro
ba. Zato prosimo tudi vse lastni
ke grobov, ki imajo nove ulične 
številke naslovov, ali so se od
selili, oziroma predali grob v 
najem drugemu lastniku, da nas 
o tem obvestijo, da bomo imeli 
točne podatke v naši evidenci.

Obenem obveščamo vse lastni
ke grobov, da brez našega so
glasja ne smejo predimenzioni
rati grobov in jim spremeniti 
videz. Za vse nejasnosti ali osta
la vprašanja v zvezi s pokopali
škimi opravili se obračajte na 
strokovno službo za pokopališko 
dejavnost pri »KOP« Šentjur.

Na koncu zapisa prosimo vse 
lastnike grobov, da čimprej ure
dijo svoje grobove in jim obdr
žijo lep videz skozi vse leto. Ob 
tem pa moramo javno pohvaliti 
nekatere lastnike, ki imajo svoje 
grobove res vzorno urejene in 
jih vse leto po večkrat na me
sec obiskujejo.

Prav pokopališče je tudi naše 
ogledalo. Ponosni bomo, če tudi 
tujci, ki pridejo na obisk ali kak 
pogreb, odnesejo lep vtis o vzor
nosti in urejenosti pokopališča.

»KOP« Šentjur pri Celju 
Pokopališka dejavnost

Muzej si je ogledalo 451 obisko
valcev, od teh večina med ted
nom, ob nedeljah pa le posa
mezni obiskovalci. Skupine pri
hajajo iz različnih krajev Slove
nije in tudi izven meja naše re
publike.

5. GLEDALIŠKA SKUPINA
V prvem polletju je gledališki 

krožek OŠ Franja Malgaja prvič 
sodeloval s PD Skladateljev 
Ipavcev. V mesecu juniju so se 
predstavili občanom Šentjurja s 
pravljično mladinsko igro PO
GUMNI TONČEK.

Igra je uspela in bila pri gle
dalcih toplo sprejeta. Sodelova
nje je bilo koristno. Ta skupina 
misli s sodelovanjem nadaljeva
ti in v naslednjem letu vključiti 
v krožek tudi mladince srednjih 
šol.

Gledališka skupina odraslih 
pa je v tem letu mirovala in bo 
začela z delom v drugem pollet
ju. Branka Artiček iz te skupi
ne pa se je udeležila maskerske- 
ga tečaja.

6. RECITACIJSKA SKUPINA
Po daljšem premoru je skupi

na ponovno zbrala člane nove in 
stare. Pripravljeni so sodelovati, 
želijo pa da organizator prosla
ve sporoči skupini vsaj 2 mese
ca prej kakšen program želi.

Naštudirali so že program za 
drugo polletje, čakajo le še na 
ponudbo.

7. FOLKLORNA SKUPINA
Folklorna skupina je ponovno

začela z delom in se bo z novim 
programom predstavila v dru
gem polletju.

DELO DRAMSKEGA KROŽKA NA OŠ FRANJA MALGA
JA V ŠENTJURJU

Dramski krožek na naši šoli je aktiven in uspešen. V 
letošnjem šolskem letu smo se predstavili z dvema igrama. 
Prva je bila Sneguljčica, ki smo jo zaigrali učencem naše 
šole za novo leto, staršem pa za 8. marec. Ogledali so si jo 
tudi otroci iz OŠ Loka pri Žusmu, in to v okviru NAŠE BE
SEDE. S Pogumnim Tončkom pa smo se predstavili šolar
jem in našim občanom. Otroci so bili z igro zelo zadovoljni, 
prav tako tudi odrasli.

Krožek vadi v popoldanskih urah, njegovi člani pa so 
učenci od 1. do 8. razreda. Število članov je odvisno od 
vlog, ki jih posamezna igra šteje. Navadno jih je dvajset. 
Učenci zelo radi sodelujejo v dramskem krožku, radi priha
jajo na vaje in uživajo v igranju.

Seveda pa ta dejavnost jemlje učitelju veliko prostega 
časa in še več potrpljenja. Za Pugumnega Tončka smo po
rabili 80 ur, za Sneguljčico pa 60.

Sodelujemo tudi s PD Skladateljev Ipavcev, s sodelova
njem bomo nadaljevali v šolskem letu 1983/84 in vabimo k 
igranju mladince, ki so kot učenci naše šole v tem krožku 
že sodelovali:

Mentor dramskega krožka 
Ivanka Podgajski

Prosvetno društvo 
skladateljev Ipavcev
PREGLED DELA SEKCIJ V 
PRVEM POLLETJU 1983

1. ZENSKI PEVSKI ZBOR
Nastopi: 11. 3. 1983 — sodelo

vanje na reviji ženskih zborov v 
Slovenskih Konjicah.

13. 5. 1983 — koncert v Šent
jurju, kot gostje so sodelovali 
MPZ »Svoboda« iz Zagrada pri 
Celju.

20. 5. 1983 — sodelovanje na 
občinski reviji odraslih zborov.

Zbor je imel vaje dvakrat na 
teden. Že dolgo časa se zbor sre
čuje s problemom vadbenega 
prostora.

2. MOŠKI PEVSKI ZBOR
Nastopi: 27. 2. 1983 — koncert

v Dramljah.
8. 4. 1983 — koncert v Šentjur

ju-
26. 4. 1983 — sodelovanje na 

proslavi OF v Šentjurju.
25. 2. 1983 — MPZ Skladate

ljev Ipavcev je bil gostitelj MPZ 
iz Rogaške Slatine in mešanega 
zbora France Prešeren iz Celja.

20. 5. 1983 — sodelovanje na 
prireditvi »Naša beseda 1983«.

12. 6. 1983 — snemanje za

RTV Ljubljana v Narodnem do
mu Celje, skupni koncert z go- 
stujočirti mešanim zborom iz 
Madžarske v Šentjurju.

MPZ Skladateljev Ipavcev je 
bil gostitelj madžarskega meša
nega zbora od 12. 6. do 16. 6. 
1983.

Zbor je imel 36 nastopov na 
pogrebnih svečanostih.

3. KINOSEKCIJA
V prvem polletju je imela ki

no sekcija 68 predstav, katerih 
si je ogledalo 4237 obiskovalcev. 
(2 šolski predstavi: UČNA LETA 
IZUMITELJA POLŽA).

Sekcija je sodelovala z ozvo
čenjem na: sprejemu zvezne šta
fete, prihodu vlaka bratstva, pri
reditvi v vrtcu, šo li...).

Izvršen je bil tudi program — 
sklenitev pogodb filmov za leto 
1934.

4. MUZEJ
Muzej zelo uspešno deluje od 

svoje ustanovitve dalje. Izbira 
pomembne predmete, ki so po
vezani z rodbino Ipavcev (npr. 
krstna značka z vgraviranim 
imenom Jeanetke Ipavitz...).

O B V E S T I L O

Obveščamo vas, da smo v naši temeljni organizaciji TOZD To
per — Elegant Šentjur uredili prostore za industrijsko prodajalno, 
v kateri bomo potrošnikom v Šentjurju nudili izdelke iz proizvod
nega programa delovne organizacije »TOPER« Celje.

V prodajnem programu industrijske prodajalne bodo po pri- 
1 cenah na razpolago izdelki naslednjih programskih skupin:

- oblačila za smučanje 
oblačila za planinarjenje 
oblačila za tenis

— oblačila za kolesarjenje
— oblačila za prosti čas.
Industrijska prodajalna je pričela z

čim obratovalnim časom:
od ponedeljka do petka 
sobota

ljamo.

od 
od

V pričakovanju obiska iz vaših sredin

— 16.00 ure 
ure
pozdrav-



Šentjurski kolesarji
(Nadaljevanje iz 59. številke — 
piše Franc Kovač)

Skozi oblake prodirajo megle
ni sončni žarki. Predstavljajo 
pravo kolesarsko vzpodbudo in 
odrinemo proti Travniku. Cesta 
se rahlo vzpenja ob Vrbasu. V 
lepi bistri reki namaka svoje 
trnke prava množica ribičev, ob 
cesti pa množično pasejo pastir
ji po eno ali dve mali bosanski 
buši, za katere Andrej ugotovi, 
da so gotovo križanke med slo
vensko železničarsko kozo in 
govedom. Na klancu ob cesti ob
čudujemo kosce, ki na star na
čin nizajo red za redjo. Motorna 
kosilnica moti idilo le izjemoma.

Močna nevihta nas za 26 km 
spet prežene v avto. Spust proti 
Travniku pa spet doživljamo na 
kolesih'.

Medtem ko Coli in Tone s po
močjo simpatične delavke v tu
ristični poslovalnici ugotovita, 
da 40 km okrog Travnika ni niti 
ene proste postelje, ostali skozi 
redke deževne kaplje občunuje- 
mo lepote tega starodavnega 
mesteca in obujamo spomine na 
Andričevo Travniško kroniko. 
Končno le najdemo prenočišče v 
zimsko športnem centru na Vla- 
šiču. Odločitev, da Vlašič osvo
jimo s kolesi, so izsilili mlajši 
člani ekipe. Vzpon na višino 
1400 m je postal dilema in do
godek dneva. Nekateri med na
mi so namreč trdili, da je hotel 
Babanovac oddaljen od Travni
ka le 18 km, drugim pa se je 
zdelo, da na smerokazu piše 28 
km. Nekje pri 16. kilometru je 
pričelo prav po planinsko nepri
jetno hladno deževati. Štirje so 
se pravočasno lepo umaknili v 
avto, preostali trije pa smo le 
hoteli izsiljeno prevoziti tista 
dva domnevna kilometra in Vla
šič osvojiti tako, kot se za kole
sarje spodobi. V pričakovanju 
hotela za vsakim ovinkom smo 
prekolesarili še 11 kilometrov 
ter prispeli do hotela v nalivu 
mokri in premraženi do kosti. 
Še sami sebi smo se smilili. Tudi 
po vročem čaju in obilni večerji 
se nismo uspeli zediniti, ali je 
več vredna suha koža ali pa le 
vatrolomno biciklanje po prav 
zimskem in nevihtnem Vlašiču. 
Vseeno nam je Vlašič ostal v 
prijetnem spominu — tudi zara
di prijetnega vzdušja v hotelu. 
»Da le niste nogometaši,« so nam

dejali, »z njimi so problemi!«
Nedeljska etapa je bolj praz

nična. Le 83 km do Sarajeva. 
Vozimo se najprej ob Lašvi, na
to ob tu že umazani Bosni, mi
mo industrijske Zenice, mimo 
Kaknja. Še vedno nas spremlja 
slabo vreme. Avtocesta je spe
ljana gladko, je pa kljub nedelji 
na njej precej tovornega prome
ta. Vožnjo ocenimo za prozaično. 
Ljudje ob cesti nas pozdravljajo 
z mahanjem, avtomobilisti s hu
panjem. To nam je v zadoščenje. 
Nastanimo se v Uidi pod legen
darnim Igmanom. V hotelu je 
bazen s poznano žvepleno vodo. 
Kopanje v dokaj slabo vzdrže
vanem hotelu nas osveži in nam 
vlije zadosti moči za daljši spre
hod skozi mesto. Ogledamo si 
Begovo đamijo, Vječnico, Sken- 
derijo, mesto atentata Gavrila 
Principa, Baščaršijo. Seveda mo
ramo preizkusiti tudi baščaršij- 
ske .specialitete. Tufakija in če
vapčiči nas zadovoljita, burek in 
baklave pa ne. V Celju pečejo 
boljše.

Mesto že utripa v predolim
pijskem vzdušju. Jahofinko, ki 
gleda iz neštetih izložbenih oken 
v vseh mogočih smučarskih po
zah, nas tako prevzame, da nam 
oko po bližnjem Trebeviču kar 
išče zasnežene strmine. V Bego
vi dami ji nas preseneti vodič z 
izjemno zavzeto razlago islama. 
Đamijo nam predstavijo kot eno 
najskladnejših in največjih v 
Evropi ter kot prvo elektrifici
rano na svetu. Trdi, da je islam 
tako naravna življenjska filozo
fija, da ga človeški razum, če ga 
ima priliko spoznati, mora spre
jeti.

Vili, ki ima največ problemov 
z odvečnimi kilogrami, je ob po
gledu na svoje obline menil, da 
bi veljalo razmisliti o menjavi 
vere, saj bi mu en ramadan dal 
oziroma odvzel več kot celo leto 
kolesarjenja.

Ilida je zvečer pusta in praz
na. Želimo malo posedeti ob 
glasbi, pa je po 22. uri ni več 
mogoče slišati. Hotel je poln 
otroškega živ-žava, šolarjev, ki 
jih naslednji dan spet srečamo 
na Sutjeski.

V otožnem razpoloženju se po
slovimo od mesta, kjer sem pred 
dobrim desetletjem preživljal 
najtežje trenutke svojega življe
nja, a ga danes komaj še pre

poznam. Kot da je le stari del 
še isti, vsa prostranost med njim 
in Ilido pa je nova, široka in 
bleščeča ter tuja. Zjutraj nas 
prebudi škrebljanje dežnih ka
pelj. Ali res ne bo konca te de
ževne more? Čakamo v hotelski 
avli. Nekateri se sumljivo ozira
jo proti bližnjemu letališču, dru
gi spet predlagajo, da uberemo 
najbližjo pot do morja, tam po
čakamo na konec ciklona in se 
potem vrnemo po začrtani poti, 
obsijani s soncem.

Stlačimo se v kombi. Turobno 
razpoloženje poizkušamo pregna
ti s pesmijo. Coli nas uči bosan
sko narodno Mujo kuje konja po 
mjesecu. Napev, melodija se nam 
zdi preprosta, a ne gre in ne gre 
nam v ušesa. Ko se glasovi le 
ujamejo, je kar bolj veselo. Ko 
dež iznenada preneha, smo koj 
na kolesih. Tudi sonce boječe 
pokuka na nas. Kolesa živahno 
stečejo in kmalu se izvlečemo iz 
objema Jahorine in Bjelašnice. 
Vožnja ob reki Dobropoljki je 
že pravo razkošje. Prehod v ka
njon reke Bistrice pa nas nav
duši. Reka si je v skalo izdolbla 
mogočen prehod in globoko pod 
nami hiti v dolino. Vozimo sko
zi številne predore in v njih 
vsakokrat mogočno zadoni od
mev našega Mu j a, ki kuje ko
nja ... ,  čeprav je vožnja skozi 
predore tudi hudo problematič
na. V daljših predorih je temno 
kot v rogu in smo v trenutku 
brez prave orientacije. O izne
nadnih zaprekah na cesti raje 
ne razmišljamo. Počakamo naš

ljubi kombi, ki je hvala bogu 
opremljen celo z lučmi. On po
skrbi za zaščito in razsvetljavo.

Pred Fočo je tega razpolože
nja na mah konec. Meni poči 
guma, avto se nam pokvari, za 
nameček pa se spet ulije ploha.

Tina avtorativno odloči, da za 
popravilo avtomobila ne potre
bujemo mehanične delavnice. 
Hitro najde okvaro, napravi či- 
račara in prav kmalu spet gri
zemo kolena navkreber proti 
Sutjeski. Globoko pod nami se 
vije zelena Drina. Izgleda spo
kojna kot na sliki.

Spust proti Tjentištu nas teh
nično dotolče: kar trije defekti 
na kolesih. Uredimo jih ter v le
pi koloni prikolesarimo na Tjen- 
tište. Na desni slavna Zelen go
ra, na levi mogočni Maglič v 
Megli, pred nami Volujak, za 
nami Vučevo. Pod Ozrenom se 
blešči mogočen spomenik padlim 
na Sutjeski. Reka Sutjeska se 
nam zdi krotek potok in kar ne 
moremo verjeti, da je nekoč ta
ko hudo morila med našimi bor
ci. V tem mogočpem naravnem 
kotlu se je ravno pred 40 leti 
odločala usoda 19.000 borcev in 
vrhovnega štaba. Sovražnik jih 
je imel v trojnem obroču. Prebi
li so se. V daljavi in megli bolj 
slutimo kot vidimo Ljubin grob, 
Milinklade, Kazani, Kalinovik, 
mesta največjih junaštev, ki so 
razklenila sovražnikove klešče. 
7000 jih je obležalo po grapah 
teh planin. Kar 3301 borcev pa 
je pokopanih prav na mestu, 
kjer stoji spomenik.

(se nadaljuje)

NOVICE IN SPREMEMBE IZ ZDRAVSTVENEGA DOMA ŠENTJUR

S 1. 9. 1983 je nastopil delo v otroškem dispanzerju v Šentjur
ju zdravnik pediater dr. Prebil Cvetka.

Dr. Colovič Dragiša je končal specializacijo in dela kot specia
list medicine dela, prometa in športa v dispanzerju za medicino dela 
v Šentjurju, kjer se vršijo vsak dan pregledi za živilsko stroko, pre
gledi za šoferje, sistematski pregledi delavcev in pregledi pred za
poslitvijo.

Na novo se je zaposlil v ZD Šentjur zdravnik splošne prakse 
dr. Zelič Zdenko.

Zaradi velikega števila pacientov predstavlja laboratorij v ZD 
Šentjurju ozko grlo in razmišljamo, kako bi glede na težko finančno 

'situacijo zaposlili še enega medicinskega laboranta, da bi odpravili 
čakalno dobo pacientov v laboratoriju.

Zaradi obremenitve telefonov naprošamo občane, naj kličejo 
zdravstveni dom le v nujnih primerih, naj omejijo privatne pogovore 
ter naj čim manj kličejo posamezne zdravstvene delavce, ker jih s 
tem motijo in obremenjujejo med delom.

V zobni ambulanti bo še do nadaljnega potrebna daljša čakal
na doba, ker sta na porodniškem dopustu 1 stomatologinja in 1 zob- 
n: tehnik.

Urnik dela posameznih služb je razviden v Zdravstvenem do
mu Šentjur.lanjon Sutjeske



NA KOPANJE V ATOMSKE TOPLICE

Ko poleti pomislimo na kopanje, imamo takoj v mislih oddih 
na morju. Morda ste se od tam že vrnili, morda pa se za oddih sploh 
niste odločili.

Kopate pa se vseeno radi. Torej, storite kaj za svoje zdravje 
in boljše počutje.

VABIMO VAS NA ENODNEVNO KOPANJE V ATOMSKE 
TOPLICE PO DOSTOPNIH CENAH!

Cena paketa SAMO 280,00 din za kopanje v campu in
SAMO 320,00 din za kopanje v hotelskem bazenu

V ceno paketa je vključeno: železniška vozovnica od Celja do 
Atomskih Toplic in nazaj, celodnevno kopanje v campu ali v hotelu, 
ter kosilo.

Zveze z vlakom so ugodne, še posebej, ker je uvedeno železni
ško postajališče pri hotelu Atomske Toplice.

Priporočamo vam naslednje ugodne zveze z vlakom:
8.00 12.34 CELJE 17.41 21.38
8.50 13.17 TOPLICE 16.55 20.51
8.52 13.19 HOTEL 16.53 20.49
Za. podrobnejše informacije ,in prijave nas pokličite v turistič

no poslovalnico TTG na železniški postaji, telefon 23-448.
ŽELIMO VAM PRIJETNO KOPANJE!

TTG TURISTIČNA POSLOVALNICA 
CELJE

Sport - Sport...
KOŠARKA

Po enomesečnem premoru so 
košarkarji Šentjurja ponovno 
pričeli s tekmovanjem. V raz
ličnih ligah, pokalnem tek
movanju in turnirjih sodeluje
jo s člansko, mladinsko in ka
detsko ekipo.

Mladinci so bili povabljeni na 
turnir v Slovenske Konjice in 
zasedli odlično drugo mesto. V 
prvi tekmi turnirja so premaga
li domačine z rezultatom 65:57.

Koše so dosegli : Esih D. 8, 
Škorjanc 15, Gajšek- 21, Galuf 8, 
Knez 14.

V finalu pa tesno izgubili z 
ekipo Rudarja z rezultatom 
51:52. Na finalni tekmi so bili 
uspešni: Esih D. 4, Škorjanc 10, 
Gajšek 7, Knez 14, Nežmah 16.

Končni vrstni red turnirja: 1. 
Rudar Trbovlje, 2. Šentjur, 3. 
Slovan Ljubljana, 4. Comet.

Za osvojeno drugo mesto so 
prejeli pokal. Knez Matjaž pa je 
bil izbran za najboljšega igral
ca turnirja.

Mladinci nadaljujejo s tekmo
vanjem v mladinski ligi MKZ 
Celje, kjer sodeluje 7 ekip. V 
prvem delu so premagali Gradis 
20:0 b.b., Zlatorog 117:44, Garant 
89:46, Kovinar 82:39 in Elektro 
81:77, izgubili pa z Libelo z re
zultatom 86:54. Z osvojenim 
drugim mestom imajo veliko 
možnost, da se ponovno uvrstijo 
v slovensko ligo. V izredno po
membni tekmi z Elektro so do
segli koše: Gajšek 31, Škorjanc 
20, Nežmah 20, Ogrizek 10.

Člani so dosegli lep uspeh z 
uvrstitvijo v osmino finala Slo
venije. Na tej poti so premaga
li: Kozje, Garant, Gradis in Ko
vinar. V osmini finala pa so do
ma izgubili z novim članom II. 
zvezne lige Novolesom iz Nove
ga mesta z rezultatom 89:105.

Domačini so se na trenutke

zelo dobro upirali saj so se dva
krat približali na štiri točke. Pri 
domačinih so dobro zaigrali 
Škorjanc, Prezelj in Zorko.

Koše so dosegli: Škorjanc 25, 
Zorko 10, Gajšek 8, Božič 8, Jug 
6, Prezelj 28, Esih J. 2.

niša ter so sprejeli okvirni plan
dela.

Sekcija ima na razpolago dve 
asfaltni igrišči v Šentjurju: na 
Kmetijski šoli in pri delovni or
ganizaciji LI »Bohor-« ter pešče
no igrišče v Ljubečni, ki je re
zervirano za našo sekcijo ob tor
kih popoldan od 16. do 20. ure 
(igralnina je 150,00 din na uro).

V mesecu oktobru bo sekcija 
organizirala pionirsko teniško 
šolo in tečaje za odrasle. V me
secu avgustu je sekcija organizi
rala tekmovanje med ekipama 
Šentjurja — center in okolica. 
Doseženi so bili naslednji rezul
tati:
Urbajs Franc (center) — Podgor
šek Peter (okolica) 0:2 (6:7, 1:6) 
Turk Igor (center) — Kovač 
Franc (okolica) 2:1 (3:3, 6:2, 6:4) 
Jezernik Marko (center) — Ar
zenšek Miro (okolica) 2:0 (6:4, 
7:5)

V medobčinski ligi Celje, ki jo 
sestavljajo dve skupini so člani 
v svoji skupini zasedli prvo me
sto in bodo igrali za prvaka lige 
z zmagovalcem druge skupine. 
Najlepšo zmago v tej ligi so do
segli proti Kovinarju iz Štor. V 
lokalnem derbiju so gostje igrali 
vseskozi podrejeno vlogo in na 
koncu doživeli visok poraz z re
zultatom 118:81.

Koše za domače so dosegli : 
Prezelj 47, Božič 12, Škorajnc 16, 
Jug 11, Gajšek 22, Zorko 10.

Na koncu lahko rečemo, da so 
košarkarji dosegli nekaj lepih 
rezultatov, ki nekaj pomenijo v 
slovenskem merilu.

Razboršek Danilo

TENIŠKA SEKCIJA

Na pobudo ljubiteljev tenisa v 
naši občini je bila v okviru TVD 
Partizan ustanovljena teniška 
sekcija. Ob ustanovitvi se je 
včlanilo v sekcijo 50 igralcev te-

Urbajs Aci (center) — Gobec Bi
ne (okolica) 2:1 (4:6, 7:5, 6:2) 
Turk, Jezernik (center) — Kovač 
Arzenšek (okolica) 2:0 (6:3, 6:1) 

Vse, ki že igrate tenis ali bo
ste to pričeli v okviru tečajev, 
vabi sekcija k sodelovanju.

TVD Partizan 
Šentjur

3. NOGOMETNI MARATON NA 
PONIKVI

TVD Partizan Ponikva je že 
tretjič organiziral množično 
TRIM akcijo — nogometni ma
raton — revijo nogometa v na
men popularizacije nogometa na 
našem področju. Igrati se je za
čelo v petek, 26. 8.,. ob 17. uri in 
končalo v soboto, 27. 8., ob 18. 
.uri — to je 25 ur. Sodelovalo je 
76 igralk in igralcev, ki so bili 
razdeljeni v ekipo Ponikve in 
Okolice. Po 25 urah neprekinje
nega igranja je bil izid 176:168 
za Okolico. Prireditev si je ogle

dalo okoli 600 gledalcev, ki so s 
svojo udeležbo potrdili, da je 
takšnih prireditev na našem po
dročju premalo.

Nekateri nam očitajo, češ da je 
takšna prireditev zapravljanje 
denarja in časa, vendar nam 
maraton ne pomeni le igranje 
nogometa, temveč se na tej pri
reditvi zberemo vsi krajani, ki 
se tako ali drugače ukvarjamo 
s športom in se pogovorimo o 
vseh problemih in načrtih za de
lo na športnem področju. Že za
snova je takšna, da na njem so
delujejo vse kategorije igralcev, 
od šolske mladine, žensk do ve
teranov. — Torej je bila prire
ditev množična. Ves prihodek 
maratona je namenjen za delo 
nogometne sekcije, ki bo letos 
po nekaj letih neigranja nasto
pila v celjski ligi.

TVD Partizan Ponikva

Glasilo UTRIP izdaja Občinska konferenca SZDL Šentjur pri Celju v nakladi 4000 izvodov.
Uredniški , odbor: glavni urednik Hinko Pap; odgovorni urednik Goce Kalajdžiski; Drago Slakan, Franc Skoberne — delo KS in OZD — foto
grafije; Drago Mackošek, Bojan Batistič; lektorstvo — Danica Herič. Naslov uredništva: Titov trg 5, tel.: 741-286, 741-002, ž. rač. 50770-678-45153 
OK SZDL Šentjur pri Celju. Tisk: TOZD »Papirkonfekcdja« Krško. Oproščeno temeljnega davka od prometa proizvodov št. 745-15/9-1978. Foto

grafij in rokopisov ne vračamo.


